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Από το υπ’ αριθ. 10/2007 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 266/2007 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Εγκριση καταρχήν αναχρηματοδότησης 
του μακρυπρόθεσμου δανεισμού του 
Δήμου. 

 
       Σήμερα 16 Απριλίου του έτους 2007 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 
20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 12-4-2007 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Τοπικών 
Συμβουλίων και στον Δήμαρχο σύμφωνα με το άρθρο 95 του Ν. 3463/2006 
«Κύρωση του Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων». 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 27 μελών βρέθηκαν παρόντα  25 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Πρόεδροι 
                                                                                                   Τοπικών Συμβουλίων 

1. Μ. Σουμελίδης Σ. Παναγιωτίδης Σ. Διαμαντής 
2. Δ. Δάσκαλος Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή Ι. Καπετανίδης 
3. Τ.  Χατζηαθανασίου   Σ. Κρομμύδας 
4. Γ.  Μιχαηλίδης   Η. Σοφιανίδης 
5. Π. Παυλίδης   Π. Ποταμόπουλος 
6. Π. Τσαπαρόπουλος   Π. Πιτούλιας 
7. Σ. Μηλιόπουλος   Γ. Μανακούλης 
8. Ν. Μωυσιάδης   Β. Ρήσσου 
9. Α. Δελαβερίδης   Ι. Ταρασίδης 

10. Α.  Τσιάρας   Απόντες Πρόεδροι 
11. Ν. Τσιαμήτρος   Τοπικών Συμβουλίων 
12. Ν. Μαυροκεφαλίδης    
13. Κ. Συμεωνίδης    
14. Κ. Τρανίδης ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 260/2007 

απόφασης αποχώρησε ο κ. Ε. Γουναράς.   
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 261/2007 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Ε. Γουναράς.  
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 264/2007 απόφασης 
προσήλθε ο κ. Μ. Τρανίδης. 
 4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 265/2007  απόφασης 

15. Α. Παπαστεργίου 
16. Γ. Κάκαρης 
17. Χ. Σκουμπόπουλος 
18. Χ. Γεωργιάδης 
19. Β. Γιαννουλάκης 
20. Ι. Ακριβόπουλος 
21. Ε. Σοφιανίδης προσήλθε ο κ. Ι. Καλαϊτζίδης και αποχώρησε ο κ. Χ. 

Γεωργιάδης. 
5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 266/2007 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Ε. Σοφιανίδης. 
6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 269/2007 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Α. Δελαβερίδης.  

22. Μ. Σακαλής 
23. Ε. Γουναράς 
24. Ι. Καλαϊτζίδης 
25. Γ. Ορφανιδης 

 



 
 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 6ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 11-4-2007 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου, 
που έχει ως εξής: 

Σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 176 παρ. 1 του Ν. 3463/2006 του νέου 
Δ.Κ.Κ., οι Δήμοι μπορούν να συνομολογούν δάνεια με το κράτος, με αναγνωρισμένα 
πιστωτικά ιδρύματα χρηματοπιστωτικούς οργανισμούς της Ελλάδος ή του 
εξωτερικού και με κάθε είδους δημόσιους οργανισμούς και Ν.Π.Δ.Δ. για την 
πραγματοποίηση σκοπών της αρμοδιότητας ή της δόσης τους, περιλαμβανομένης και 
της αποπληρωμής ληξιπρόθεσμων υποχρεώσεων ή μη οφειλών. 

Με την απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου που αφορά την σύναψη του 
δανείου, πρέπει να καθορίζονται ο σκοπός, οι όροι του, και η τοκοχρεωλυτική δόση. 

Περαιτέρω, με την παράγραφο 4 του ιδίου άρθρου ορίζεται ότι οι Δήμοι 
μπορούν να συνομολογούν νέα δάνεια, για την αναχρηματοδότηση ήδη συναφθέντων 
δανείων, με ευνοϊκότερους όρους. 

Το σύνολο του μακροπρόθεσμου δανεισμού του Δήμου την 31/12/2006 
ανέρχεται στο ποσό των € 3.932.780,00 από το οποίο ποσό € 2.827.780,00 οφείλεται 
στο Τ.Π. & Δ. και € 1.105.000,00 οφείλεται στην Τράπεζα Πειραιώς. 

Τα εν λόγω δάνεια επιβαρύνονται με ονομαστικά επιτόκια που κυμαίνονται σε 
ένα εύρος από 5,90% έως 7%. 

Σήμερα στην τραπεζική αγορά υπάρχουν δάνεια, τα οποία προσφέρονται με 
κόστος χρήματος σημαντικά χαμηλότερο από αυτό με το οποίο επιβαρύνεται ο Δήμος 
μας. 

Κρίνεται σκόπιμο λοιπόν για να μπορέσει ο Δήμος να μειώσει τις 
χρηματοοικονομικές του δαπάνες, να προχωρήσει στην ολική αναχρηματοδότηση του 
υφιστάμενου μακροπρόθεσμου δανεισμού του με την σύναψη νέου δανείου με 
ευνοϊκότερους όρους και παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο να αποφασίσει, για 
την καταρχήν σύναψη ή μη ενός δανείου με σκοπό, όπως ήδη προελέχθει, την ολική 
αναχρηματοδότηση του υφιστάμενου μακροπρόθεσμου δανεισμού με ευνοϊκότερους 
όρους. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 

Δήμαρχος: Λέγαμε πριν κι έγινε σαφές και με την τοποθέτηση του διευθυντή 
των οικονομικών κ. Δαούλα, ότι το χρέος του Δήμου Βέροιας και όχι και των 
δημοτικών επιχειρήσεων, ξεπερνάει τα 4.000.000,00 ευρώ. Στο πλαίσιο μιας 
γενικότερης πολιτικής περιστολής των δαπανών, όπως βλέπετε ούτε οκτάμηνα 
προσλάβαμε για πρώτη φορά, οι συνάδελφοι δεν πληρώνονται τις αποζημιώσεις, η 
αναδιάρθρωση του προσωπικού είναι ένα ζήτημα που θα μπει επίσης στη σειρά, το 
τεχνικό πρόγραμμα δυστυχώς είναι φτωχό και πιθανόν να μην υλοποιηθούν πολλά 
πράγματα, πάμε λοιπόν σ΄ ένα γενικότερο συμμάζεμα που έχει κι ένα κόστος. Με την 
αναχρηματοδότηση που έχουμε δικαίωμα να κάνουμε βάσει του άρθρου 176 παρ. 1 
του Ν. 3463/2006 του καινούργιου κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων, οι Δήμοι 
μπορούν να συνομολογούν νέα δάνεια για την αναχρηματοδότηση, την 
αναδιάρθρωση, όπως λέω εγώ, των συναφθέντων δανείων με ευνοϊκότερους όρους. 
Εχουμε κάποια δάνεια, στα οποία αναλυτικά και με τα επιτόκιά τους θα αναφερθεί ο 
κ. Δαούλας και τα οποία μπορούμε να φέρουμε σε πολύ καλύτερη κατάσταση. Το 
σύνολο του μακροπρόθεσμου δανεισμού του Δήμου την 31η.12.2006 ανέρχεται 
περίπου στα 4 εκατ. ευρώ, από το οποίο ένα ποσό 2.800.000 εκατ. ευρώ περίπου 
οφείλεται στο Ταμείο Παρακαταθηκών και Δανείων και 1.105.000 εκατ. ευρώ στην 
Τράπεζα Πειραιώς. Αυτά τα δάνεια επιβαρύνονται με ονομαστικά επιτόκια που 
κυμαίνονται από 5,90% μέχρι και 7%. Σήμερα, όπως ξέρουμε όλοι μας, στην 



τραπεζική αγορά υπάρχουν δάνεια που προσφέρονται με κόστος χρήματος πολύ 
χαμηλότερο απ΄ αυτό που αυτή τη στιγμή επιβαρύνεται ο δήμος μας. Για να 
μπορέσουμε λοιπόν να μειώσουμε τις χρηματοοικονομικές δαπάνες μας θα πρέπει, κι 
αυτό εισηγούμαστε, να προχωρήσουμε στην αναχρηματοδότηση των υφιστάμενων 
μακροπρόθεσμων δανείων με πολύ ευνοϊκότερους όρους. 

Δαούλας: Το σύνολο των δανείων που έχει συνάψει ο Δήμος στις 31.12.2006 
ανέρχεται στο ποσό των 3.932.779 ευρώ. Αυτή τη στιγμή έχει διαφοροποιηθεί το 
ποσόν γιατί έχουμε πληρώσει κάποιες δόσεις και ειδικά στο Ταμείο Παρακαταθηκών 
έχουμε πληρώσει ήδη 4 δόσεις ενώ στην Τράπεζα Πειραιώς πληρώσαμε 2 δόσεις. Το 
πραγματικό ποσό που συζητάμε αυτή τη στιγμή είναι περίπου στα 3.750.000 ευρώ. 
Εχουμε εδώ μία κατάσταση που εμφανίζει όλα τα δάνεια του Δήμου προς το Ταμείο 
Παρακαταθηκών, που στο σύνολό τους, εκτός από τα τελευταία δάνεια που έχουν 
συναφθεί από το 2005 μέχρι σήμερα, είναι με ονομαστικό επιτόκιο 7% και το 
πραγματικό επιτόκιο ερμηνεύεται 7,20% περίπου. Της Τράπεζας Πειραιώς το δάνειο 
που σύναψε ο Δήμος το 2004 είναι δεκαετές και το επιτόκιό του που είναι 
διατραπεζικό ανέρχεται στο ύψος του 6,24%. Με την αναχρηματοδότηση 
προσπαθούμε να πετύχουμε επιτόκια που θα είναι πολύ πιο ευνοϊκά, όπως 
προβλέπεται και από τον κώδικα, ήδη κάνουμε μία έρευνα αγοράς, θα 
παρουσιάσουμε προσφορές κάτι που θα δικαιολογεί αυτή την αναχρηματοδότηση. 
Πιστεύουμε ότι θα είναι περίπου στο 5 με 5,20% το επιτόκιο που θα μπορέσουμε να 
πετύχουμε, αυτό όμως θα το ξέρουμε αφού παρθεί η απόφαση και παρουσιάσουμε 
προσφορές από τις τράπεζες. 

Πρόεδρος: Ερωτήσεις. 
Σκουμπόπουλος: Επειδή στον φάκελο του θέματος δεν υπήρχαν στοιχεία, 

παρά μόνο το εισηγητικό, εγώ ζητώ προκαταβολικά να αναβληθεί το θέμα μέχρι να 
μας έρθει πλήρη εισήγηση. Αν όμως δεν δεχθείτε την αναβολή, θέλω να μου 
απαντήσει κάποιος πόσα είναι τα δάνεια αριθμητικά, κατ΄ έτος, πότε συνήφθη το 
δάνειο και πότε λήγει, πόσο το ετήσιο τοκοχρεωλύσιο για κάθε δάνειο και από ποια 
τράπεζα σκέφτεστε να κάνετε την αναχρηματοδότηση, όταν ξέρουμε ότι το ένα 
δάνειο είναι από την Τράπεζα Πειραιώς και τα άλλα από το Ταμείο Παρακαταθηκών. 
Μπορεί μία τράπεζα να δώσει δάνειο για να πληρωθεί άλλο δάνειο του Ταμείου 
Παρακαταθηκών ή αντίστοιχα το Ταμείο Παρακαταθηκών για να πληρωθεί η 
Τράπεζα Πειραιώς; 

Δήμαρχος: Θα απαντήσει ο κ. Δαούλας αναλυτικά αλλά βεβαίως ζητώ να μην 
αναβληθεί το θέμα. Να απαντήσω προκαταβολικά στον κ. Σκουμπόπουλο ότι έχει 
ερευνηθεί και δεν υπάρχει κανένα πρόβλημα να μεταφερθούν τα ακριβότατα δάνεια 
του Ταμείου Παρακαταθηκών αλλού. Επίσης γίνεται μία έρευνα όπως κι εσείς κάνατε 
στο παρελθόν τέτοια έρευνα και δεν καταλαβαίνω γιατί ζητάτε αυτή τη στιγμή να 
πούμε για ποια τράπεζα και πως. Θα γίνουν τα πάντα με πάσα διαφάνεια, σας το 
εγγυώμαι με βούλα και υπογραφή. Θα έρθουν όλα εδώ και θα τα δείτε. Παίρνουμε 
μία καταρχήν απόφαση κι από εκεί και πέρα προχωράμε. 

Ακριβόπουλος: Ο κ. Δαούλας μας είπε ότι το δάνειο της Τράπεζας Πειραιώς 
είναι 10ετές με επιτόκιο 6,24%, προσδοκεί να φτάσει στο 5-5,20% αλλά δεν μας είπε 
τη χρονική διάρκεια εξόφλησης. Θα είναι ίδια ή πάμε σε μεγαλύτερη διάρκεια; 
Κάπως έτσι αντίστοιχα και για τα δάνεια του Ταμείου Παρακαταθηκών. Τι επιτόκια 
και χρονικό ορίζοντα έχουν και ποια η αντίστοιχη πρόταση. Απ΄ αυτό το εισηγητικό 
δεν προκύπτει τίποτα. 

Ορφανίδης: Ηθελα να κάνω ακόμη μία ερώτηση συμπληρωματική των 
προηγουμένων. Γνωρίζουμε πως όταν κάνουμε μεταφορά δανείων υπάρχει κάποιο 
κόστος. Ακόμη και για στεγαστικό να πρόκειται, όταν το πας σε άλλη τράπεζα 



μπαίνουν κάποια έξοδα. Εδώ είναι μεγάλα τα ποσά και άρα μιλάμε και για μεγάλα 
έξοδα. Αν κάνατε έρευνα αγοράς μπορείτε να μας πείτε ποια είναι αυτά τα έξοδα; 
Χωρίς συγκεκριμένη πρόταση τι απόφαση θα πάρουμε; Επρεπε να είχε διερευνηθεί 
για να ξέρουμε ότι π.χ. θα πάμε στην Αττικής και να πούμε ότι αυτή μας δίνει αυτό, η 
Λαϊκή μας δίνει αυτό, η Εμπορική αυτό όπως επίσης και με τι όρους. Θα πάρουμε μία 
απόφαση και δεν θα ξέρουμε τους όρους και το κόστος που είναι σημαντικό. Μπορεί 
το κόστος να μην το βλέπουμε, να βλέπουμε μόνον αριθμούς αλλά η μεταφορά 
δανείου από μία τράπεζα σε άλλη έχει σημαντικό κόστος. 

Δαούλας: Από την κατάσταση που έχω, η διάρκειά τους των δανείων από το 
Τ. Π. & Δανείων κυμαίνεται κατά μέσο όρο στα 13 – 14 έτη το ένα με το άλλο. Τα 
υπόλοιπα Ονομαστικά τώρα θα σας αναφέρω τα δάνεια που τρέχουν με τα ποσά στο 
περίπου. Δάνειο του 2000 για διάνοιξη Πιερίων, έχουμε δύο δάνεια, το ένα ποσού 
736.970 ευρώ και το άλλο 82.173 ευρώ με 7%, διάρκειας 20 ετών και 13 
ανεξόφλητες δόσεις δηλ. για 13 έτη. Το 2000 έχουμε ένα δάνειο για απαλλοτριώσεις 
κι αυτό 20ετές 879.000 ευρώ, με 7% και με ανεξόφλητες δόσεις 12. Ένα δάνειο της 
πρώην κοινότητας Ράχης από το 1999, εικοσαετές, 88.000 ευρώ με 7% και υπόλοιπες 
δόσεις 12. Δάνειο της Αγ. Βαρβάρας το 1999, 20ετές, 44.000 ευρώ με 7% και 
υπόλοιπες δόσεις 12.  Δάνειο επίσης της Αγ. Βαρβάρας το 1999, 15ετές, 25.000,00 με 
7% και υπόλοιπες δόσεις 7. Το 1997, δάνειο για απαλλοτριώσεις, εικοσαετές 24.000 
ευρώ περίπου και υπόλοιπες δόσεις 10. Το 1996 έχουμε τρία 20ετή δάνεια για 
απαλλοτριώσεις 63.000 ευρώ, 111.000 ευρώ και 212.000 ευρώ, με 7% και υπόλοιπες 
δόσεις 9. Το 1995 είχαμε ένα εικοσαετές δάνειο 367.000 ευρώ με 7% και 8 υπόλοιπες 
δόσεις. Το 1990 εικοσαετές δάνειο 11.000 ευρώ με 7% και 3 δόσεις υπόλοιπο. Το 
1990 επίσης ένα για απαλλοτριώσεις 99.000 ευρώ περίπου, 2 δόσεις έχουμε να 
δώσουμε ακόμη. Το 2005 20ετές δάνειο 69.917 ευρώ με 5,90% και υπόλοιπες δόσεις 
18. Το 2006 10ετές δάνειο 415.500 ευρώ με 5,90% και 9 δόσεις υπόλοιπο. Εχουμε 
ένα δάνειο του 2007, τρέχει από φέτος αλλά το πήραμε πέρυσι για εξόφληση 
υποχρεώσεων των δημοτικών επιχειρήσεων, είναι το μόνο χαμηλό δάνειο, είναι 
ειδικό με 4,52% και το οποίο θ΄ αφήσουμε ως έχει. Από το 2007 τρέχει ένα δάνειο για 
απαλλοτριώσεις 339.000 με 5,90%, 10ετές κι οφείλουμε τις 10 δόσεις. Επίσης της 
Τράπεζας Πειραιώς που συνήφθη το 2004, είναι 10ετές, με κυμαινόμενο επιτόκιο 
διατραπεζικό κι αυτή τη στιγμή κυμαίνεται στο 6,24%, το υπόλοιπο αυτή τη στιγμή 
είναι 1.105.000 ευρώ και υπόλοιπο 7 δόσεις. 

Δήμαρχος: Σήμερα το επιτόκιο αυτού του δανείου είναι στο 6,50%. 
Γουναράς: Αυτά τα δάνεια δεν έχουν ποινές εξόφλησης; Γιατί αν έχουν ποινές 

συν τα έξοδα δανείων που είπε ο κ. Ορφανίδης, τότε επιβαρύνονται ακόμη 
περισσότερο. 

Δαούλας: Σήμερα παίρνετε καταρχήν απόφαση. Σε επόμενη συνεδρίαση θα 
παρουσιαστούν στοιχεία και οικονομικά για να φανούν οι διαφορές, γιατί αλλιώς δεν 
θα μπορούμε να αιτιολογήσουμε τη σύναψη του δανείου. Στόχος μας είναι να 
συνάψουμε ένα δάνειο 12ετές και μετά θα δούμε τι επιτόκιο θα πετύχουμε. 

Ακριβόπουλος: Με την πρόταση που κάνετε κε Δαούλα, γιατί προφανώς εσείς 
είστε ο εισηγητής, έχετε κάνει έρευνα για το υπόλοιπο των αποπληρωμών σε 
συνδυασμό με τα επιτόκια κι όλα αυτά κι έχετε καταλήξει ότι το δάνειο της 
αναχρηματοδότησης θα είναι πιο ευνοϊκό ή απλώς προσδοκείτε; 

Δαούλας: Κάναμε έρευνα και προσδοκούμε ότι θα είναι πιο ευνοϊκό, αυτό 
όμως θα το δει το Δημοτικό Συμβούλιο και θ΄ αποφασίσει. Όταν θα έρθει το θέμα για 
συζήτηση θα έχουμε πλήρη στοιχεία. 

Δήμαρχος: Νομίζω ότι είπα κάτι στην αρχή και δεν το προσέξατε. Είπα πως 
πριν αποφασίσουμε σ΄ αυτή τη λύση πακέτων των ζητημάτων που άπτονται του 



οικονομικού προβλήματος, έγιναν συνεργασίες με ονομαστούς οικονομολόγους των 
Αθηνών. 

Πρόεδρος: Τοποθετήσεις. 
Σκουμπόπουλος: Για άλλη μία φορά ένα σοβαρό θέμα, όπως και το 

προηγούμενο, αλλά και αυτό που είναι σοβαρότερο απ΄ το προηγούμενο έρχεται το 
θέμα βεβιασμένα, πρόχειρα, χωρίς τεκμηρίωση και προσπαθείτε να οδηγήσετε το 
δημοτικό συμβούλιο σε λήψη απόφασης με το αιτιολογικό ότι θα πετύχετε μικρότερο 
επιτόκιο. Όλα αυτά θα έπρεπε να τα είχατε ετοιμάσει, να φέρετε εδώ συγκεκριμένα 
στοιχεία, αυτά που ζήτησα εγώ και ανέφερε ο διευθυντής. Δεν είχατε καν την 
πρόνοια να βάλετε μαζί αυτή την κατάσταση για να δουν οι συνάδελφοι τι δάνεια έχει 
συνάψει ο δήμος, από πότε τα έχει συνάψει, τον σκοπό, το επιτόκιο, το χρεωλύσιο 
κ.λ.π. Κι επειδή κα Δήμαρχε ξεκινήσατε πάλι την ομιλία σας με το τι έγινε και το τι 
όχι κατανοητό εδώ μέσα, οφείλω να σας πω ότι πρέπει εσείς να κατανοήσετε ότι τα 
χρέη δεν είναι 4.000.000 ευρώ και όταν το κατανοήσετε, δεν θα έρθετε ξανά εδώ να 
μιλήσετε για χρέη. Βέβαια δεν θέλω να φέρω σε δύσκολη θέση τον διευθυντή να μου 
πει τα 201.000 ευρώ που περιμένουμε για να πληρώσουμε τον ΕΥΡΙΠΟ για το 
κολυμβητήριο, το θεωρεί χρέος και πρέπει να πάρουμε δάνειο για να το ξοφλήσουμε; 

Δαούλας: Το θεωρώ χρέος αλλά όχι για να πάρουμε δάνειο. 
Σκουμπόπουλος: Εισηγείστε όμως να πάρουμε γι’ αυτό δάνειο. 
Δαούλας: Δεν μπορούμε όμως να κάνουμε διαχωρισμό αυτών των χρεών. 
Σκουμπόπουλος: Τέτοια νούμερα θα σας πω κι άλλα, αφού αύριο ο κ. 

Γιαννουλάκης έρθει να πάρει και τη συμπληρωματική κατάσταση για να 
ξεκαθαρίσουμε άπαξ και δια παντός. 3.700.000 ευρώ τα χρέη ξέρουμε σήμερα εμείς 
και 2.500.000 ευρώ το δάνειο για να ξοφλήσουμε, γιατί τα άλλα είναι όπως είπα 
εισφορές, τα έσοδα του κολυμβητηρίου, τα έσοδα από τον ΘΗΣΕΑ, του έργου της 
Πέτκου, του έργου του Παπαδόπουλου κ.λ.π. Λυπούμαστε που για μία φορά 
αυτοδιαψευστήκατε μόνοι σας. Είπατε νωρίτερα πως εάν είναι 4.000.000 ευρώ τα 
χρέη θέλετε 1.500.000 ευρώ δάνειο γιατί πιστεύετε ότι από το επόμενο δάνειο που θα 
κάνετε, την αναχρηματοδότηση, θα εξοικονομήσετε χρήματα για να πληρώσετε. Πώς 
θα τα πληρώσετε όταν είναι 4.000.000 τα χρέη, όπως λέτε, γιατί εγώ λέω ότι δεν είναι 
τόσα; Τόση οικονομία θα έχετε από το υπόλοιπο δάνειο; Θα έχετε δηλ. 2.500.000 
ευρώ ώστε να ξοφλήσετε φέτος τους οφειλέτες; Μια που τα κάνατε όπως τα κάνατε 
στο προηγούμενο θέμα και τα μπερδέψατε, έπρεπε να δεχθείτε την πρότασή μου για 
αναβολή του θέματος. Το λέω και πάλι. Αναβάλετέ το τώρα, κε Πρόεδρε, να 
καθίσουμε στην επόμενη συνεδρίαση με στοιχεία πραγματικά, τεκμηριωμένα για να 
δούμε αν μας συμφέρει η αναχρηματοδότηση των δανείων, αν μπορούμε να κάνουμε 
από δύο διαφορετικές τράπεζες αναχρηματοδότηση. Το είχαμε κάνει εμείς και 
θυμάται ο κ. Δελαβερίδης και διαφώνησε στην αρχή της τετραετίας μας, όταν δεν 
είχαμε να πληρώσουμε τα χρέη της ΔΕΥΑΒ, κάναμε αναχρηματοδότηση όλων των 
δανείων της ΔΕΥΑΒ και τότε μειοψηφήσατε. Γι’ αυτό κι εμείς, επειδή πιστεύουμε ότι 
μ΄ εκείνη την πολιτική που ασκήσατε εσείς τότε ζημιώσαμε τον δήμο και μας 
τιμώρησε ο λαός, τώρα θέλουμε κι εμείς να μην ψηφίσουμε για να σας τιμωρήσει ο 
λαός κι εσάς μεθαύριο αφού θα ζημιώσει ο δήμος. 

Ακριβόπουλος: Εμείς και στο προηγούμενο θέμα δείξαμε ότι δεν κατεχόμαστε 
ούτε από ταμπού, ούτε από φοβίες, ούτε από ανασφάλεια και βέβαια ψηφίσαμε στην 
πρόταση της κας Δημάρχου για λήψη δανείου ύψους δυόμιση εκατ. ευρώ όπως 
εύστοχα το είχε διορθώσει ο κ. Χατζηαθανασίου. Κατά συνέπεια δεν θα ήμασταν 
αρνητικοί να ψηφίσουμε και την αναχρηματοδότηση, αν προέκυπτε από το 
συγκεκριμένο εισηγητικό, ότι ο δήμος απ΄ αυτή την πράξη θα είχε ωφέλεια. Μ΄ αυτό 
το εισηγητικό που ήρθε, νομίζω κανένας δημοτικός σύμβουλος, όσο καλόπιστος και 



να είναι δεν μπορεί να καταλήξει σε μία κρίση βεβαία, διότι δεν του δίνεται αυτή η 
δυνατότητα. Παρόλο που ο κ. διευθυντής ανέφερε όλα αυτά τα νούμερα, πώς είναι 
δυνατόν να ξέρουμε εκ των προτέρων, όταν έχουμε 10 – 12 χρόνια υπόλοιπα δανείων 
με συγκεκριμένα επιτόκια, ότι αυτό το δάνειο που θα πετύχουμε, σήμερα που τα 
τραπεζικά επιτόκια λόγω της Ευρωπαϊκής Τράπεζα έχουν αυξηθεί, θα είναι 
ευνοϊκότερο για τον δήμο Βέροιας. Νομίζω ότι η συγκεκριμένη εισήγηση είναι 
πλημμελής κι επειδή προηγουμένως έγινε μία πρόταση από τον κ. Σκουμπόπουλο την 
οποία απέρριψε η κα Δήμαρχος, αλλά επειδή δεν απορρίπτεται μία πρόταση κατ΄ 
αυτόν τον τρόπο αφού μπαίνει σε ψηφοφορία και αποφασίζει το Σώμα, θα την 
επαναφέρω γιατί νομίζω ότι μπορεί να σας δώσει μία διέξοδο για να ερευνήσετε 
καλύτερα το θέμα και να το φέρετε προς όφελος και δικό σας και των δημοτών και 
όλων μας. Νομίζω ότι διαδικαστικά πρέπει να μπει αυτή τη στιγμή πρόταση για 
αναβολή, μετά απ΄ όλα αυτά που ακούστηκαν εδώ πέρα, κι από εκεί και πέρα να 
προχωρήσουμε κι αν επιμένετε στη μη αναβολή θα είμαστε αρνητικοί γιατί δεν 
έχουμε εμείς τουλάχιστον γνώση αυτών που θα ψηφίσουμε. Εσείς αν έχετε, έχετε 
δικαίωμα να προχωρήσετε. 

Δήμαρχος: Δεν συμφωνώ για την αναβολή του θέματος. 
Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Χ. Σκουμπόπουλου, 

όπως υποστηρίχθηκε και από τον κ. Ι. Ακριβόπουλο για αναβολή συζήτησης και 
λήψης απόφασης επί του θέματος; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 7 σύμβουλοι: 
Χ. Σκουμπόπουλος, Β. Γιαννουλάκης, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Σακαλής, Ε. Γουναράς, Ι. 
Καλαϊτζίδης, Γ. Ορφανίδης. 

Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση της Δημάρχου; 
Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 15 σύμβουλοι: 

Μ. Σουμελίδης, Δ. Δάσκαλος, Τ. Χατζηαθανασίου, Π. Παυλίδης, Π. Τσαπαρόπουλος, 
Σ. Μηλιόπουλος, Ν. Μωυσιάδης, Α. Δελαβερίδης, Α. Τσιάρας, Ν. Τσιαμήτρος, Ν. 
Μαυροκεφαλίδης, Κ. Συμεωνίδης, Μ. Τρανίδης, Α. Παπαστεργίου, Γ. Κάκαρης. 
 Από την ψηφοφορία απουσίαζε ο σύμβουλος Γ. Μιχαηλίδης. 

Πρόεδρος: Κατά πλειοψηφία προχωρούμε στη συζήτηση και λήψη απόφασης 
επί του θέματος. 

Γουναράς: Τα παλαιά δάνεια έχουν υψηλότερο επιτόκιο γιατί ήταν 
διαφορετικός ο πληθωρισμός ενώ τα καινούργια έχουν χαμηλότερο. Επομένως 
φαίνεται δικαιολογημένη μία προσπάθεια να τα αναχρηματοδοτήσει κανείς αλλά 
είναι κάτι που πρέπει να μελετηθεί στη λεπτομέρεια, διότι αν υπάρχουν καινούργια 
έξοδα, ποινές προεξόφλησης, η διαφορά των επιτοκίων δεν είναι και τόσο μεγάλη δεν 
θα ξέρουμε αν υπάρχουν αποτελέσματα αλλά κι αν υπάρχουν θα είναι ασήμαντα. 
Εκτός κι αν εννοείτε ότι θα επιμηκύνετε τον χρόνο αποπληρωμής κάτι όμως που δεν 
είναι κέρδος γιατί πληρώνεις λιγότερα αλλά για πολλά χρόνια. Αυτό είναι τρυκ και 
δεν είναι κέρδος. 

Χατζηαθανασίου: Με εκπλήσσει πραγματικά το γενικότερο κλίμα που 
διαμορφώνεται. Εδώ δεν ήρθαμε να αποφασίσουμε αν θα πάρουμε δάνειο, αλλά 
ήρθαμε ν΄ αποφασίσουμε αν θα βρούμε καλύτερους όρους χρηματοδότησης, όρους 
καλύτερου δανείου, τότε να το πάρουμε. Σήμερα αποφασίζουμε να ξεκινήσουμε τη 
διαδικασία και να κάνουμε την έρευνα αγοράς, μέσα από την οποία θα 
ανακαλύψουμε πιθανότερα συμφερότερους όρους. Ερχονται οι συμφερότεροι όροι, 
τους συζητάμε και αποφασίζουμε ότι πραγματικά συμφέρει. Τα ίδια ερωτηματικά 
είχα κι εγώ. Μπαίνουν απλά θέματα νοικοκυριού. Εχω ένα δάνειο 100 δραχμές και 
λέω αν μπορώ να εξασφαλίσω καλύτερους όρους και κάνω την έρευνα αγοράς. Η 
πρώτη έρευνα που έγινε από τους τεχνικούς, γενικά κι αόριστα θ΄ αναφερθώ κι εγώ, 



λέει ότι πράγματι υπάρχουν δυνατότητες για συμφερότερους όρους. Γιατί να μην τους 
ερευνήσουμε; Δεν είναι πραγματικά αντιοικονομικό, δεν είναι πραγματικά έξω από 
τη λογική του νοικοκυρέματος να μην ερευνήσουμε αυτές τις πιθανότητες; Αφού 
λοιπόν τις ερευνήσουμε, προχωράμε εδώ, σε τούτη την αίθουσα να τους συζητήσουμε 
για το αν συμφέρει. Γιατί έπρεπε λοιπόν να αναβληθεί το θέμα και να μην παρθεί μία 
απόφαση η οποία θα έχει αυτή τη λογική; Μάλιστα μπορούμε να δεσμευτούμε κι από 
τώρα ότι σ΄ ένα επόμενο δημοτικό συμβούλιο θα υπάρχουν αυτοί οι όροι που θα 
διασφαλίζουν την αναγκαιότητα του δανείου. Αν όμως από την άλλη πλευρά, οι 
απλές αριθμητικές πράξεις δεν αποδεικνύουν το συμφέρον του δήμου, τότε να μην το 
πάρουμε. Βάζουμε τα συν και πλην κάτω κι αν συμφέρει τότε προχωράμε, αν όχι δεν 
προχωράμε. Πραγματικά θα είναι χάσιμο χρόνου και χρημάτων αν δεν 
προχωρήσουμε σήμερα στο να εγκρίνουμε την αναγκαιότητα αυτού του δανείου. 

Ορφανίδης: Είμαι στην ευχάριστη θέση να πω ότι ταυτίζομαι με τον κ. 
Χατζηαθανασίου στις θέσεις που παρουσιάζει στο δημοτικό συμβούλιο. Αυτό που 
αμφισβητώ είναι το εισηγητικό που μιλάει για αναχρηματοδότηση και όχι για έρευνα. 
Το χάσιμο χρόνου, που συμφωνώ κι εγώ, είναι ότι δεν έχουμε πλήρη στοιχεία κι όχι 
επειδή θα πάμε σε αναβολή του θέματος. Αν είχαμε πλήρη στοιχεία δεν νομίζω να 
υπήρχε κανείς που να έλεγε ότι δεν θέλει να μιλήσουμε. Πάλι θα υποσχεθούμε ότι θα 
είναι όλα διαφανή και καθαρά. Διαφανή και καθαρά είναι τα γραπτά, με τα λόγια εγώ 
δεν πιστεύω κανέναν, ούτε τον εαυτό μου. Σήμερα λοιπόν έχουμε ένα εισηγητικό που 
λέει γενικά κι αόριστα για μία αναχρηματοδότηση ενός ποσού τάδε, χωρίς να 
ξέρουμε από πού, πώς, με τι όρους, τι επιβαρύνσεις θα έχουμε και τι θα κερδίσουμε. 
Ζητάτε να πάρουμε μία απόφαση και να περιμένουμε και να ευελπιστούμε ότι οι 
διαχειριστές αυτού του θέματος θα είναι ικανοί και θα κερδίσουμε, και μακάρι να 
είναι. Προσέξτε μήπως και το προηγούμενο δάνειο που ψηφίσατε, πάει για 
αναχρηματοδότηση μετά από μερικά χρόνια και ψάχνετε να βρείτε επιτόκια, 
καλύτερα απ΄ αυτά που θα πάρετε σήμερα. 

Δήμαρχος: Ηθελα να διευκρινίσω ότι σήμερα μιλάμε για την αναγκαιότητα, 
πρέπει να πεισθούμε για την αναγκαιότητα και να αποφασίσουμε γι’ αυτήν. Στο 
επόμενο συμβούλιο θα έρθουν και τα περαιτέρω. Αυτή είναι η διαδικασία κι ας μη 
βάζουμε ζητήματα εκεί που δεν υπάρχουν. Παίρνουμε μία απόφαση για την 
αναγκαιότητα της αναδιάρθρωσης και μετά έρχονται τα υπόλοιπα στοιχεία. 
Ακούστηκαν πολλά πράγματα εδώ και ο κ. Σκουμπόπουλος προσπαθεί να μας πείσει 
ότι το ύψος των χρεών δεν είναι αυτό. Είναι πολύ υψηλότερο το ύψος των χρεών και 
δεν χρειάζεται να κατανοήσω τα νούμερα, γιατί με το «καταλαβαίνω» - «δεν 
καταλαβαίνω» παίζουμε πάρα πολλές φορές εδώ, εγώ είμαι η πλέον χαζή της 
αίθουσας κε Σκουμπόπουλε, δεν μ΄ ενοχλεί καθόλου η άποψή σας για μένα αλλά εν 
πάση περιπτώσει δεν χρειάζεται να κατανοήσω τα νούμερα διότι τα ζω. Το 
παράδειγμα του κολυμβητηρίου που φέρατε ήταν ατυχές και ξέρετε πολύ καλά ότι 
είναι μία πολύ θετική κίνηση αυτό που γίνεται εδώ σήμερα κι αυτή η απόφαση που 
πάμε να πάρουμε και γι’ αυτό αρνείσθε να την ψηφίσετε. Επειδή ξέρετε ότι είναι μία 
θετική κίνηση και στο επόμενο συμβούλιο θα έρθετε κι εσείς, θα έρθουν και οι 
προτάσεις, τα νούμερα κι αν όλα είναι συμφερότερα τότε άραγε θα υπάρχει το 
μεγαλείο της ψυχής για να ζητήσετε συγνώμη; Δε νομίζω. Αυτό που θέλω να πω είναι 
ότι στις 31.12.2005 χρωστούσαμε μόνο σε προμηθευτές 1.407.000 ευρώ και στις 
31.12.2006 χρωστάμε διπλάσιο ποσό, δηλ. φαίνεται ότι χρωστάει ο δήμος σε 
προμηθευτές περίπου 3.000.000 ευρώ. Απάντησα σ΄ αυτό, γιατί αναφέρθηκε ο κ. 
Σκουμπόπουλος. Εγώ δεν ήθελα να μπερδέψω τα θέματα, τα έχω ξεκάθαρα στο 
μυαλό μου. 



Ακριβόπουλος: Διαδικαστικά. Συζητάμε το 6ο θέμα που είναι για 
συγκεκριμένο δάνειο από το Ταμείο Παρακαταθηκών και από την Τράπεζα Πειραιώς. 
Δεν ομιλεί για τίποτα άλλο. Όλα τα άλλα τα είπαμε στο προηγούμενο θέμα. Νομίζω 
ότι η κα Δήμαρχος μπορεί να παίρνει τον λόγο όποτε θέλει, βάσει του κανονισμού, 
αλλά δεν μπορούμε να μιλάμε για άλλα θέματα σε άλλα θέματα. 

Δελαβερίδης: Ακριβώς κι εγώ αυτό θα έλεγα κε Ακριβόπουλε. Εσείς πρώτα ή 
μάλλον ο αρχηγός σας κ. Σκουμπόπουλος έλεγε για δάνεια αλλά αυτή τη στιγμή 
μιλάμε για την αναχρηματοδότηση και δεν αμφισβητούμε ότι έχουμε 4.000.000 ευρώ 
χρέος και στο Ταμείο Παρακαταθηκών και Δανείων και στην Τράπεζα Πειραιώς. 
Εδώ μάλλον μαζί συζητάμε και χώρια καταλαβαίνουμε. Λέμε ότι πρέπει να πάρουμε 
καταρχήν μία απόφαση. Θα ξεκινήσουμε για την αναχρηματοδότηση των 
μακροπρόθεσμων δανείων ναι ή όχι; Ακριβώς μία αναγκαιότητα θέλουμε σήμερα. Να 
πάρουμε μία καταρχήν απόφαση και αύριο μεθαύριο θα έρθει το θέμα στο Δημοτικό 
Συμβούλιο που θα έχει και τους όρους και τους σκοπούς και τις τοκοχρεωλυτικές 
δόσεις και τη διάρκεια των δόσεων. Όλα αυτά, εμείς θα τα συνεκτιμήσουμε, καθώς 
και όλα αυτά που είπε  προηγουμένως ο κ. Ορφανίδης δηλ. να δούμε τα έξοδα, τις 
υποθήκες και αν μας συμφέρει τότε θα προχωρήσουμε. Εάν δεν μας συμφέρει, αφού 
θα τα συζητήσουμε όλα εδώ μαζί, τότε δεν θα προχωρήσουμε. Σήμερα λοιπόν 
ψηφίζουμε την αναγκαιότητα και η αναγκαιότητα, έτσι όπως την καταλαβαίνω εγώ, 
χωρίς να επιφέρει κανένα κόστος, είναι να προχωρήσουμε. Στο επόμενο ή 
μεθεπόμενο δημοτικό συμβούλιο, όταν συζητήσουμε όλα αυτά που είπα 
προηγουμένως, τότε θα δεχθώ από όλους σας την κριτική, τις ερωτήσεις, τις 
τοποθετήσεις και βέβαια θα μ΄ έχετε δίπλα σας, εφόσον δεν συμφέρει τον δήμο. Θα 
πρέπει σήμερα να ψηφίσουμε ομόφωνα, γιατί δίνουμε τη δυνατότητα στη διοίκηση να 
κάνει τη έρευνα με οποιαδήποτε τράπεζα. Γιατί λοιπόν να κουράζουμε το θέμα; Το αν 
θα πάρουμε δάνεια ή όχι ψηφίστηκε στο προηγούμενο θέμα. Εδώ υπάρχει 
αναγκαιότητα κι εγώ το πιστεύω και πρέπει να προχωρήσουμε. 

Πρόεδρος: Δευτερομιλίες. 
Σκουμπόπουλος: Συνέδεσα τα δύο δάνεια γιατί εσείς μου δώσατε λαβή, 

πρώτον γιατί δεν ξέρατε τι δάνειο θα ζητήσετε στο πρώτο θέμα και δια στόματος της 
κας Δημάρχου είπατε ότι θέλουμε 1.500.000 ευρώ κι όχι 2.500.000 γιατί από το 
επόμενο θέμα θα έχουμε κέρδος. Κι εγώ ρωτάω να μας πείτε ποιο είναι το κέρδος. ΄Η 
η κα Δήμαρχος δεν κατείχε το προηγούμενο θέμα και τι να εισηγηθεί και τι ποσόν να 
βάλει ή τώρα δεν ξέρει το θέμα για να μας πει και να αιτιολογήσει εκ των υστέρων 
την προηγούμενη θέση της. Την αναγκαιότητα πρέπει ν΄ αποφασίσουμε σήμερα, 
αλλά η αναγκαιότητα κε Χατζηαθανασίου και κε Δελαβερίδη, αποδεικνύεται. Πρέπει 
εδώ να μας πείτε ότι είναι ανάγκη να κάνουμε αναχρηματοδότηση γι’ αυτούς τους 
σκοπούς, γιατί από την πρόχειρη έρευνα που κάνατε είδατε ότι θα έχει ο Δήμος τα 
επόμενα χρόνια τόσα εκατομμύρια κέρδος. Μπορεί να μας αποδείξετε ότι από τα 
4.000.000 που χρωστάμε μπορεί να κερδίσουμε και 5.500.000 εκατ. ευρώ. Δεν θα 
τριτολογήσω κε Πρόεδρε, ό,τι κι αν πουν οι συνάδελφοι θα ψηφίσουμε λευκό, για να 
κρατήσουμε τη δυνατότητα, επειδή σεβόμαστε τον εαυτό μας, όταν μας φέρετε πλήρη 
στοιχεία και αφού δούμε ότι είναι συμφέρουσα η πρόταση, να την ψηφίσουμε, να 
είστε σίγουρη κα Ουσουλτζόγλου, και δεν θα γυρίσουμε ούτε στους καφενέδες ούτε 
στις συνοικίες με φυλλάδια, τρικ κ.λ.π. Αυτά είναι της δικής σας εποχής, της δικής 
σας αγωνιστικότητας που, συν τον Αλεξ, σας δικαίωσε κιόλας και κερδίσατε τον 
Δήμο. 

Ακριβόπουλος: Να είστε σίγουροι κύριοι συνάδελφοι και κε Δελαβερίδη, πως 
όταν έρθει το θέμα στο συμβούλιο, μετά από 2-3 συνεδριάσεις, θα ψηφίσουμε. Δεν 
είμαστε ούτε μεμψίμοιροι, ούτε θα φοβηθούμε να το κάνουμε αν δούμε ότι υπάρχει 



προφανές όφελος. Εμείς είπαμε πως έτσι όπως εισήγαγε το θέμα η κα Δήμαρχος, ως 
φυσική εισηγήτρια των θεμάτων, δεν μας πείθει ότι αυτή η αναγκαιότητα είναι 
συμφέρουσα, γιατί πρώτον στο εισηγητικό δεν φαίνεται τίποτα τέτοιο, στη συνέχεια ο 
κ. διευθυντής είπε για δωδεκαετές δάνειο με χαμηλό επιτόκιο ενώ έχουμε 
ληξιπρόθεσμα δάνεια 7, 8, 9, 10 ετών του Ταμείου Παρακαταθηκών κι άρα δεν 
προκύπτει τι είναι συμφέρον ή πιο πολύ συμφέρον και κατά συνέπεια δεν μπορούμε 
να πιστέψουμε, μ΄ αυτά τα στοιχεία, ότι αυτή η αναγκαιότητα είναι συμφέρουσα για 
τον Δήμο. Γι’ αυτό το λόγο ζητήσαμε αναβολή για να έρθει πιο εμπεριστατωμένο και 
ώριμο το θέμα, εσείς επιμένατε να το ψηφίσετε και να προχωρήσετε, έχετε το 
δικαίωμα αφού είστε πλειοψηφία, εμείς σ΄ αυτή τη φάση δεν μπορούμε να το 
ψηφίσουμε κι όταν θα έρθει ώριμο, με πλήρη στοιχεία και θα είναι ωφέλιμο, αν θα 
έρθει βέβαια γιατί εγώ δεν το βλέπω, τότε θα τα ξαναπούμε. Στην παρούσα φάση θα 
ψηφίσουμε λευκό. 

Γουναράς: Η αναγκαιότητα ψηφίζεται όταν υπάρχει κάτι το προφανές και 
χειροπιαστό ενώ εδώ δεν υπάρχει κάτι τέτοιο κι επομένως περιττεύει αυτή η ψήφιση 
της αναγκαιότητας. Είμαι παλιός και δεν νομίζω να χρειαζόταν η υπηρεσία την 
απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου για να κάνει την έρευνά της, έτσι κι αλλιώς 
είναι οικονομική υπηρεσία και ψάχνει τρόπους να βρει για να αποσυμφορήσει τον 
δήμο οικονομικά. Επρεπε να έχει απόφαση; Δεν μπορούσε να το κάνει από μόνη της, 
να το φέρει εδώ και να μας πει ότι με την πρώτη ματιά φαίνεται πως έχουμε κέρδος 
και να βάλουμε μπρος. Εδώ δεν φαίνεται το κέρδος με την πρώτη ματιά αφού δεν 
υπάρχει κανένα στοιχείο. 

Χατζηαθανασίου: Δεν μπορώ να καταλάβω πράγματι τι συμβαίνει σ΄ αυτή την 
αίθουσα, διότι η Δήμαρχος έρχεται και ζητά την έγκριση από το Σώμα για να κάνει 
έρευνα αγοράς, να ζητήσει στοιχεία και να δεχθεί προσφορές, δηλ. ό,τι πιο 
δημοκρατικό μπορεί να φανταστεί κανείς, και αρνούμαστε να της δώσουμε αυτή την 
εξουσιοδότηση. Όχι να συνάψει δάνειο, όχι να εγκρίνουμε τους όρους αλλά να κάνει 
την έρευνα αγοράς, να φέρει τα στοιχεία και πάλι εμείς εδώ, στη συνέχεια, να 
αξιολογήσουμε τι είναι αυτά τα στοιχεία που έφερε. Προτείνω να προχωρήσουμε 
στην έρευνα αγοράς, να φέρετε τα στοιχεία που θα τα δώσετε εγκαίρως σε όλους μας 
έτσι ώστε να δοθεί η ευκαιρία να καταγράψουμε τα συν και πλην κι αν ωφελείται μία 
δραχμή να πούμε ότι δεν αξίζει τον κόπο αλλά αν ωφελείται 400.000 ευρώ τότε αξίζει 
τον κόπο και προχωράμε. Πρακτικά δηλ. να έχουμε τη δυνατότητα να πάρουμε θέση 
για το αν συμφέρει ή όχι. Να προχωρήσουμε στην έρευνα αγοράς και προσφορών, 
όπως προβλέπει ο νόμος, και σε μία επόμενη συνεδρίαση να καταλήξουμε αν 
συμφέρει ή όχι. 

Ορφανίδης: Εχω την εντύπωση ότι εδώ στο Σώμα, μάλλον δεν κατάλαβαν το 
εισηγητικό. Διαβάζω για να ξεκαθαρίσω: «παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο να 
αποφασίσει, για την καταρχήν σύναψη ή μη ενός δανείου με σκοπό, όπως ήδη 
προελέχθει, την ολική αναχρηματοδότηση του υφιστάμενου μακροπρόθεσμου 
δανεισμού με ευνοϊκότερους όρους». Εδώ όλοι λέμε να κάνουμε έρευνα αγοράς, το 
εισηγητικό που το εισηγείται η κα Δήμαρχος και η παράταξή σας λέει να δώσουμε 
έγκριση για να πάρουμε ένα δάνειο αναχρηματοδότησης. Η νέα διοίκηση μας φέρνει 
εισηγητικά που είναι γενικόλογα και προσπαθώ να σκεφτώ γιατί. Ο ένας λόγος είναι 
ότι υπάρχει μία ανωριμότητα ή όχι μεγάλη εμπειρία και το κατανοώ και ο άλλος 
λόγος είναι να μας κάνει να ψηφίζουμε πράγματα που αυτή τα εννοεί ενώ εμείς δεν 
τα καταλαβαίνουμε. Εάν αυτό που σας διάβασα στο εισηγητικό λέει να κάνουμε 
έρευνα, τότε μάλλον το εισηγητικό είναι λάθος, εάν όμως το εισηγητικό είναι σωστό, 
θεωρείται δεδομένο ότι εμείς πιστεύουμε πως θα κερδίσουμε την ειλικρινή και 
αγνότητα της πρόθεσης των υπαλλήλων, του δήμου κ.λ.π. και θεωρείται δεδομένη και 



η επιτυχία. Εγώ αν έβλεπα σήμερα στοιχεία κι ένα ευρώ να κερδίζαμε τότε θα 
συμφωνούσα αλλά εσείς μας καλείτε να ψηφίσουμε μία αναχρηματοδότηση των δύο 
δανείων και κάποιοι προσπαθούν να το πασαλείψουν με πρόθεση και έρευνα αγοράς. 
Εμείς, σαν παράταξη, δεν συμφωνούμε. Γι’ αυτό να είστε πιο ξεκάθαροι στις 
προθέσεις σας για να κερδίσετε και την εμπιστοσύνη μας. 

Δελαβερίδης: Εγώ δεν μπόρεσα κε Ορφανίδη να καταλάβω την τοποθέτησή 
σας. Δηλαδή αν ψηφίζατε το θέμα τι θα χάνατε, αφού είναι καταρχήν απόφαση; 
Προηγουμένως είπα ότι δεν καταλαβαινόμαστε. Είπε ο κ. Γουναράς ότι πρέπει να 
γίνει έρευνα κάτι που προφανώς έγινε και γι’ αυτό προχωράμε. Εγινε μία πρώτη 
συζήτηση αλλά θέλουμε εδώ, στο δημοτικό συμβούλιο, να ξεκινήσει η διαδικασία. 
Υπάρχει η αναγκαιότητα, αυτό κάνατε κι εσείς, τα ξέρει ο κ. Σκουμπόπουλος κι έτσι 
γίνεται η διαδικασία. Παίρνουμε μία καταρχήν απόφαση κι όταν έρθει το θέμα και 
είναι έτοιμο, τότε θα υπάρχουν λεπτομέρειες. Κι εγώ σας είπα προηγουμένως, πως αν 
δεν καταλάβω κάποια πράγματα και δω ότι δεν στέκουν δεν θα το ψηφίσω, όπως δεν 
ψήφισα κε Σκουμπόπουλε εκείνο της ΔΕΥΑΒ που φέρατε. Είπατε στην πρωτομιλία 
σας ότι το ψήφισα αλλά ο μόνος που δεν το ψήφισα ήμουν εγώ ενώ όλοι οι υπόλοιποι 
το ψήφισαν. Εμείς θ΄ αξιολογήσουμε λοιπόν κι όχι σ΄ αυτή τη φάση. Θα έρθει 
αμέσως μετά στο δημοτικό συμβούλιο κι εκεί θα κριθούμε ενώ τώρα αερολογούμε. 
Αφού δεν έχουμε στοιχεία, θα πάρουμε καταρχήν απόφαση για να δώσουμε τη 
δυνατότητα στη διοίκηση να κάνει μία έρευνα αγοράς, η οποία βέβαια έγινε αλλά να 
την επισημοποιήσουμε. Δεν καταλαβαίνω τι θα χάσετε αν ψηφίσετε, αφού θα 
έρθουμε στη συνέχεια με περισσότερα στοιχεία και δεν το ψηφίζετε ή ψηφίζουμε 
τότε. Εχουμε την πλειοψηφία και θα το περάσουμε και άρα είναι το ίδιο πράγμα. 
Μόνο να μιλάμε. 

Πρόεδρος: Τριτολογίες. 
Χατζηαθανασίου: Το εισηγητικό είναι εισηγητικό. Μπορούμε εδώ να 

διαμορφώσουμε την πρόταση ξεκάθαρα. Το εισηγητικό σημείωμα εισηγείται ότι 
εξουσιοδοτείται η έρευνα αγοράς με επίσημες προσφορές σεβόμενη ακριβώς την 
παρουσία των ανθρώπων που βρίσκονται σ΄ αυτή την αίθουσα κι εφόσον έρθουν τότε 
συζητάμε αν συμφέρουν ή όχι. Να διαμορφωθεί η πρόταση δηλ. με τέτοιον τρόπο 
ούτως ώστε κε Ορφανίδη να μην αφήνει κενό και απορίες γύρω απ΄ αυτό το θέμα 
δηλ. αν ήδη προχωράμε σε δάνειο ή αν θέλουμε να κάνουμε έρευνα αγοράς. Να είναι 
ξεκάθαρη δηλ. η σημερινή μας απόφαση γύρω απ΄ αυτό το θέμα. Κι εφόσον 
διαμορφωθεί έτσι πιστεύω πως κανείς δεν θα έχει αντίρρηση, αν προκύψει όφελος να 
προχωρήσουμε για να μην χάνουμε χρόνο. 

Ορφανίδης: Όταν έγινε η πρόταση και ψηφοφορία για αναβολή του θέματος 
ουσιαστικά αυτό λέγαμε, να γίνει έρευνα. Εδώ τώρα ο κ. Χατζηαθανασίου, που 
ευτυχώς το αντιλήφθηκε, μας λέει να κάνουμε έρευνα αγοράς. Το ίδιο πράγμα 
συζητούσαμε, να το αναβάλουμε και να γίνει μία έρευνα με συγκεκριμένα στοιχεία. 
Εάν διαμορφώνεται η πρόταση έτσι όπως τη λέει ο κ. Χατζηαθανασίου και την 
αποδέχεται και η Δήμαρχος, θα είχαμε τελειώσει προ μίας ώρας. Αν είναι έτσι η 
πρόταση, εγώ δεν έχω εμπιστοσύνη σ΄ αυτούς που θ΄ αναλάβουν να κάνουν την 
έρευνα. Θέλω να τα δω συγκεκριμένα και γραπτώς και μετά να ψηφίσω. 

Δελαβερίδης: Όταν θα έρθει το θέμα κε Ορφανίδη σε επόμενο ή μεθεπόμενο 
δημοτικό συμβούλιο, τότε θα έχουμε πλήρη στοιχεία στον φάκελο. Εάν δεν υπάρχουν 
κι αν διαπιστώσω, ακόμη κι εγώ, ότι κάτι δεν πάει καλά και δεν θα κερδίσουμε ούτε 
ένα ευρώ, σε καμία περίπτωση δεν θα το ψηφίσω και θα είμαι μαζί σου. Σήμερα 
όμως, και καταλάβετέ το, δεν έχουμε να χάσουμε τίποτα, απλά εξουσιοδοτούμε, αν 
θέλετε, την διοίκηση να κάνει μία αξιολόγηση, μία έρευνα στην αγορά και να μας 
φέρει στοιχεία. Ποιο είναι το μεμπτό της όλης υπόθεσης; Αν, όταν έρθει η ώρα, με 



πείσετε ότι πράγματι χάνει ο Δήμος, και βέβαια δεν θα το ψηφίσω. Εάν όμως το 
επιτόκιο σήμερα είναι 5,9 – 7% και αύριο καταφέρουμε να το φτάσουμε στο 4,50% 
τότε φυσικά θα το ψηφίσω. Θα είναι κέρδος προς τον Δήμο. 

Δήμαρχος: Για να λήξει μια και δια παντός αυτό το πράγμα, σε ένα εισηγητικό 
δεν χρειάζεται να έχεις πάρα πολλά λόγια, η ελληνική γλώσσα είναι πολύ πλούσια 
και ορισμένες λέξεις δίνουν το νόημα της όλης υπόθεσης. Όταν λέμε καταρχήν 
απόφαση είναι αυτή που θα εκφράσει τη βούληση του συμβουλίου. 

Ορφανίδης: Μιλάει για σύναψη δανείου. 
Δήμαρχος: Σήμερα το συμβούλιο θ΄ αποφασίσει καταρχήν αν έχει τη βούληση 

να συνάψουμε αυτό το αναχρηματοδοτικό δάνειο. Επειδή όλα τα πράγματα θα γίνουν 
πεντακάθαρα, θα μπορείτε να συμμετέχετε κι εσείς κι όποιος θέλει. Εγώ δεν δέχθηκα 
κανένα ραντεβού τραπεζικού για να μην έρθω σ΄ επαφή με κανέναν μέχρι να 
ολοκληρώσουμε αυτή τη διαδικασία. Είναι εδώ οι υπηρεσίες, ελάτε να συμμετέχετε 
κι εσείς, να δείτε πώς γίνεται αυτή η έρευνα της αγοράς και όλες οι πόρτες και τα 
συρτάρια είναι ανοιχτά. Ας προχωρήσουμε, να πάρουμε μία απόφαση συμμαζέματος, 
αυτό κάνουμε αυτή τη στιγμή μιας και δεν είμαστε της άποψης πως όσα περισσότερα 
χρωστάμε αναιτίως τόσο πιο ικανοί είμαστε. 

Χατζηαθανασίου: Η πρότασή μου ήταν να διευκρινίσει η κα Δήμαρχος ότι δεν 
πάμε τώρα να συνάψουμε δάνειο. Στο επόμενο συμβούλιο θα έρθει η έρευνα αγοράς 
κι αν συμφέρει θα συνάψουμε δάνειο. 

Δήμαρχος: Βεβαίως. Αυτό είπα. 
Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση της Δημάρχου; 

 Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 16 σύμβουλοι: 
Μ. Σουμελίδης, Δ. Δάσκαλος, Τ. Χατζηαθανασίου, Γ. Μιχαηλίδης, Π. Παυλίδης, Π. 
Τσαπαρόπουλος, Σ. Μηλιόπουλος, Ν. Μωυσιάδης, Α. Δελαβερίδης, Α. Τσιάρας, Ν. 
Τσιαμήτρος, Ν. Μαυροκεφαλίδης, Κ. Συμεωνίδης, Μ. Τρανίδης, Α. Παπαστεργίου, 
Γ. Κάκαρης. 

Κατά της πρότασης αυτής ψήφισε ο σύμβουλος Γ. Ορφανίδης. 
Λευκή ψήφο έδωσαν 6 σύμβουλοι: 

Χ. Σκουμπόπουλος, Β. Γιαννουλάκης, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Σακαλής, Ε. Γουναράς, Ι. 
Καλαϊτζίδης. 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση, αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 11-4-2007 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου. 
2.- Ότι το σύνολο του μακρυπρόθεσμου δανεισμού του Δήμου την 31-12-2006 
ανέρχεται στο ποσό των € 3.932.780,00, εκ των οποίων ποσό € 2.827.780,00 
οφείλεται στο Τ.Π. & Δανείων και ποσό € 1.105.000,00 στην Τράπεζα Πειραιώς, με 
ονομαστικό επιτόκιο από 5,90% έως 7%. 
3.- Ότι στην τραπεζική αγορά υπάρχουν δάνεια που προσφέρονται με χρηματικό 
κόστος σημαντικά χαμηλότερο από αυτό με το οποίο επιβαρύνεται ο Δήμος. 
4.- Ότι σκόπιμο είναι να προχωρήσει ο Δήμος στην ολική αναχρηματοδότηση, με 
ευνοϊκότερους όρους,  του παραπάνω υφιστάμενου μακρυπρόθεσμου δανεισμού του, 
εφόσον διαπιστωθεί ότι με αυτήν επιτυγχάνεται η μείωση των χρηματοοικονομικών 
του δαπανών. 
5.- Τις προτάσεις και απόψεις της Δημάρχου και των δημ. συμβούλων, όπως αυτές 
αναπτύχθηκαν στη συζήτηση του παρόντος θέματος. 
6.- Το αποτέλεσμα των ψηφοφοριών. 
7.- Τις διατάξεις  των άρθρων 93 και 176 του Ν. 3463/2006 (Κ.Δ.Κ.). 



 
Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 

 
 Εγκρίνει καταρχήν την ολική αναχρηματοδότηση, με ευνοϊκότερους όρους, 
του υφιστάμενου μακροπρόθεσμου δανεισμού του Δήμου Βέροιας, ο οποίος την 31-
12-2006 ανέρχεται στο ποσό των € 3.932.780,00, εφόσον διαπιστωθεί ότι με αυτήν 
επιτυγχάνεται η μείωση των χρηματοοικονομικών του δαπανών. 
 
 

Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  266/ 2007 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Μ. Σουμελίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 Δ. Δάσκαλος Χ. Γεωργιάδης 

 Τ.  Χατζηαθανασίου Β. Γιαννουλάκης 
ΠΕΤΡΟΣ ΤΣΑΠΑΡΟΠΟΥΛΟΣ Γ.  Μιχαηλίδης Ι. Ακριβόπουλος 

 Σ. Μηλιόπουλος Ε. Σοφιανίδης 
 Ν. Μωυσιάδης Μ. Σακαλής 
 Α. Δελαβερίδης Ε. Γουναράς 
 Α.  Τσιάρας Ι. Καλαϊτζίδης 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ν. Τσιαμήτρος Γ. Ορφανίδης 
 Ν. Μαυροκεφαλίδης   
 Κ. Συμεωνίδης   
 Κ. Τρανίδης   

ΠΑΥΛΟΣ ΠΑΥΛΙΔΗΣ Α. Παπαστεργίου   
 Γ. Κάκαρης   
     
     
  ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΤΟΠΙΚΩΝ 

ΣΥΜΒΟΥΛΙΩΝ 
  

 Σ. Διαμαντής   
 Η. Σοφιανίδης   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  24-4-2007 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ  
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

 


